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PREDMET:  Vijećničko pitanje – odgovor, daje se 
Vijećnik Gradskog vijeća Grada Labina Mladen Bastijanić (Demokrati) je na 20. redovnoj 
sjednici Gradskog vijeća Grada Labina održanoj 11. listopada 2023. godine postavio vijećničko 
pitanje: 
„Pitam gradonačelnika, gospodina Valtera Glavičića da mi odgovori na pitanje koje su to 
gradske firme, institucije, gradske službe odgovorne za oborinsku odvodnju na području Grada 
Labina? 
Obrazloženje: Moj je zaključak da smo kao zajednica zbog dugogodišnjeg zanemarivanja i 
nebrige po pitanju oborinske odvodnje došli do kritične točke kada moramo sustavno, planski 
i pod „hitno“ početi djelovati tj. raditi. Došli smo i do situacije da se ugrožava u prvom redu 
ljudsko zdravlje i to zbog izlijevanja fekalnih voda na području Novih zgrada, Vileta, a o donjoj 
Raši da i ne pričam jer smo već i čuli. Grad Labin direktno ugrožava i naselje Raša. O 
poplavljenim stanovima, podrumima, šupama da i ne nabrajam. Ukratko, stanje je alarmantno. 
Želim čuti kakvi su planovi za labinsku odvodnju, želim čuti i rješenja. Želim čuti koji su ljudi 
odgovorni i koji će sudjelovati u izradi kompletne situacije u rješavanju. Zbog svega toga tražio 
sam nadopunu dnevnog reda ove sjednice, ali nažalost ove „goruće“ točke na današnjoj 
sjednici Gradskog vijeća nema. 
Tražim odgovore i u pisanom obliku.“ 
 
Odgovor je na sjednici Vijeća dao gradonačelnik Valter Glavičić: 
 
„Obzirom da smo dobili jedan pisani upit koji nije odbijen, gospodine vijećniče, konzultirali smo 
se s predsjednicom Vijeća. Smatram da je tema bitna. Tema je prevažna da bismo sazvali, da 
bismo stavili dopunsku točku bez da su materijali spremni. Samo zato to danas nije točka, jer 
mislim da potrošiti vrijeme da bismo rekli da smo imali točku, mislim da nije korektno, a slažem 
se da je situacija kakva je. Ali moramo pričati otvoreno. Prva stvar, taj dan naše područje, 
područje Labinštine, područje istočne obale Istre, pogodio je, ja ću slobodno reći, tajfun. Znači 
nešto što se nije dogodilo godinama i nešto što će se, htjeli mi to ili ne priznati, uslijed svih 
klimatskih promjena vjerojatno opet nešto slično desiti. I s tim dijelom se slažem. Do tog 
trenutka, moramo najprije to zaključiti, fizička, da tako kažem, pozicija grada Labina je takva 
kakva je. Na jednoj nadmorskoj visini sa onim inputima koji su i koji su već dvije tisuće i nešto 
godina. Nisu se promijenili 1.09. ili 30. kolovoza. Slažem se da o tome treba raspravljati, ali taj 
dan nije bio niti jedan potez ili nešto da se desilo uslijed ljudske greške ili uslijed nečega što 
do tog dana nije bilo tako. To je tako od kada svi vi znate za sebe. Je tako je. Hvala da ste to 
prihvatili. Da bi tu stvar mogli riješiti, nećemo je rješavati na način da je rješavamo na brzinu 
nego na način da napravimo jedan kvalitetan integrirani pristup svih onih koji su djelomično 
zaduženi za tu opću situaciju. Ne postoji jedan čovjek, ne postoji jedna tvrtka, ne postoji jedna 
jedinica lokalne samouprave, ne postoji jedna jedinica regionalne samouprave, ne postoji 



samo jedna državna tvrtka. Nego u tom sustavu, od trenutka kada se desi kiša ili jače 
oborinsko nevrijeme, praktički se pokušava da se sve to spoji kroz cijeli sustav. Od oborinskih 
voda koje teku kroz naselje Labin do kanala koji je u sustavu slivnih voda u ingerenciji 
Hrvatskih voda do stvari koje nisu dobro riješene i riješit će ih aglomeracija djelomično na 
području grada Labina a i u naselju Raša. Moramo biti doktorski precizni i ne dijeliti na krive i 
na oštećene nego sve one koje su u tom trenutku na neki način dio toga. Mi smo u kontaktu i 
sa Hrvatskim vodama i sa našim Vodovodom Labin d.o.o. I naša služba odnosno odjel za 
komunalne poslove je vezan za problem unutar grada Labina za oborinsku odvodnju. Tu ne 
mislim samo na naselje Kapelica koja je bila daleko najviše pogođena i kod koje već par godina 
konstantno rješavamo sa Hrvatskim vodama, samo što je to jako veliki zahvat. Projektirana su 
tri odvodna kanala na teret proračuna Grada Labina. Nadam se da ćemo i četvrti na području 
naselja Breg Ivanovci projektirati. Ta investicija koja bi obuhvatila obuhvatne kanale koji bi bili 
iznad svih naselja, počev od kanala na samom početku naselja Kapelica, radili bi se obuhvatni 
kanali koji bi svu vodu od gornjih krajeva, da li je to Stari grad, da li je to Presika, da li je to 
Rogočana, pomalo lovili na početku, čim voda ulazi i radili bi jedan veliki „zid“ i pomalo bi se 
ta voda odvodila tamo kamo treba. Ali to nisu rješenja koja će se desiti danas. To nisu rješenja 
koja će se desiti ako sutra padne kiša da ih obećamo jer ih ne možemo obećati. I Vi ste radili 
dugi niz godina u Vodovodu, znate dobro kako sustav funkcionira. Znate da se stvari ne 
rješavaju ad hoc nego se rješavaju uz kvalitetna tehnička rješenja, uz građevinske dozvole i 
na kraju uz prijedlog financiranja, djelomično kroz financiranje Hrvatskih voda, djelomično kroz 
aglomeraciju odnosno Vodovod Labin d.o.o. , a djelomično će Grad ići u sufinanciranje nečega 
što nije njegova osnovna djelatnost i osnovna ingerencija. To moramo tako postaviti i to je 
jedini pravi put. Ja se nadam da će ta točka, još ćemo vidjeti kako ćemo je postaviti na Gradsko 
vijeće, točka gdje će biti više izlagača i svatko će morati dati izlaganje za njegov dio. Evo to je 
otprilike, da ne budem duži.“ 
 
Vijećnik Mladen Bastijanić (Demokrati) dodatno navodi: 
 
„Nisam ni malo zadovoljan odgovorom jer i sami znate, i ne slažem se s Vama po onom pitanju 
da nije to od 1.09. ili 30.08. To je već godinama gospodine gradonačelnice. Vi i sami znate da 
točno pred deset godina sam počeo govoriti o toj istoj odvodnji, konkretno na području Novih 
zgrada gdje određene kuće, najmanje tri kuće propadaju tj. urušit će se jednog dana upravno 
zbog neizgrađene odvodnje i taj se slučaj ponavlja. To Vi znate kad ste bili vijećnik kao i ja, da 
sam ja u više navrata trošio to vrijeme i govorio o konkretnim slučajevima, za Nove zgrade i 
za naše Vilete. O Raši da ne govorim. To je jedna stvar. Druga stvar, bio sam i na terenu više 
puta, ukazivao sadašnjem voditelju Hrvatskih voda sliv Raše i Boljunčice. Znači, bio sam na 
terenu dok je još bio vijećnik kad i Vi, bio je član tj. bio je pripadajući član IDS-a tada u 
Gradskom vijeću i s njim sam bio konkretno na terenu, pokazivao i ukazivao na te probleme. 
Zato me Vaš odgovor ne zadovoljava. To je stvar koja se da riješiti i koja ne čeka 10 ili 20 ili 
30 godina. Upravo zbog toga odvodnja Labina je jedna od najvažnijih stvari koju moramo 
napraviti za sigurnost prvenstveno naših građana. Iskoristio bi samo još par sekundi da kažem 
u obranu Vodovoda Labin d.o.o. što se tiče Raše. U Raši nisu ljudi oboljeli zbog toga što su 
pili pitku vodu, to da bude svima jasno, jer su ljudi od Vodovoda na čelu s direktorom Vodovoda 
prevenirali praktički situaciju tako da su napunili rezervoare sa pitkom vodom. To inače moje 
kolege s kojima sam radio jako dobro znaju i preveniraju takvu situaciju. Znaju prije velikih 
nevremena da jedino na području grada i naselja Raše možemo to napraviti i možemo to 
napraviti za područje Rapca zbog rezervara. Tako da u javnosti treba reći ono što je, da su 
ljudi od Vodovoda poduzeli sve onih dana što se tiče Raše, za pitku vodu Raše. Raša je tih 
dana imala najispravniju vodu na području naselja Raše. Međutim, problem su izljevi fekalija. 
Nemojte me upozoravati, to je bitno da se kaže. Jednog dana moramo reći svima ono što 
trebamo reći i trebamo reći istinu. Fekalije su problem. Upravo će se riješiti fekalije, odvodnja 
će se riješiti sa aglomeracijom jer će sustav biti odvojen tako da odvodnja neće utjecati na 
fekalije. Čisto toliko. Hvala.“ 
 
 



Gradonačelnik Valter Glavičić dodatno navodi:  
„Neću biti dug. Bit svega je ono što je vijećnik Mladen Bastijanić na kraju rekao. Jedino pravo 
rješenje za sve ovo što smo sada pričali, a sada ne govorimo za oborinsku odvodnju koja je 
nešto kao ceste. Moramo to naglasiti. Kao što svi dobro znate da nadležnost grada, ne Labina 
nego onoga koji ima tu sreću ili nesreću da mu autoput prolazi, nije nadležnost grada za tu 
cestu nego je Hrvatskih cesta. Tako imamo državnu cestu, županijske ceste i na kraju imamo 
nerazvrstane ceste pod ingerencijom Grada Labina ili nekog drugog grada. Isto tako je i sa 
slivnim vodama. Ovaj potez što se tiče oborinskih voda možemo napraviti samo sa dobrom, 
koordiniranom suradnjom sa Hrvatskim vodama kao tvrtkom koja je zadužena za slivne vode 
u Republici Hrvatskoj. To zadatak naš u smislu koordinacije nije sigurno. U smislu financiranja 
iz proračuna znamo da nije. I tu moramo znati, kao što mi kao Grad nećemo sigurno graditi 
dalekovode, kao što sigurno nećemo se baviti stvarima za koje grad nije zadužen tako nije niti 
za ovo i to moramo reći na glas. A Labin je na većoj nadmorskoj visini i od njega se sliva prema 
Raši i prema Rapcu. Druga stvar, rješenje za fekalije je samo aglomeracija. Prije smo imali 
pitanje na aktualnom satu, još jedno na tu temu. Rješenje je aglomeracija i što brže rješavanje 
imovinsko pravnih odnosa, što brže raspisivanje natječaja i što brže početak radova. Između 
ostalog što brže ucjevljivanje kanala od naselja Starci kroz naselje Raša bi riješio taj problem 
i to moramo reći. Ako sve maknemo, rješenje izlijevanja je ucjevljivanje koje će se pokriti sto 
posto izvorom financiranja iz Europske komisije i države putem aglomeracije. Radimo dugo 
godina na tome. Neću reći da radimo kratko. Radimo možda i predugo, ali smo blizu da se sve 
to skupa počne raditi i to je jedino konačno rješenje. Znamo problem. Problem je evidentan, 
problem postoji, ne bježimo od toga da kažemo na glas. Kao odgovorna osoba u gradu to 
mogu reći. Rješenje smo rekli i blizu smo početka. Još malo strpljenja i počet ćemo i raditi. To 
je to što želim da se čuje.“ 
 
 
 S poštovanjem, 

 

                                                                                                          PROČELNICA 

                                                                                                       Loreta Blašković, v.r. 


